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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'  AJUNTAMENT EL DIA 26 DE 
GENER DE 2012 
 

Vacarisses, 26 de gener de 2012, essent les 20:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 
 
 
Presideix 
                                                                        
Salvador Boada i Guàrdia , l’alcalde   
 
Regidors 
 
Josep Maria Gibert i Castellet, 1r  tinent d’alcalde 
Salvador Martín Martín, 2n  tinent d’alcalde 
Pedro Roque Serna González, 3r tinent d’alcalde 
Anna Maria Singla Sangrà 
Martí Llorens Morraja 
Lluís Alburquerque Alavedra 
Eva Arambarri Viladerrams 
Carles Canongia i Gerona 
Laura Sánchez López 
Antoni Masana i Ubach 
Ricard Reollo i Bonet 
Mariano Méndez Rudilla 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dóna fe de l'acte. 
  
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
I.- PART RESOLUTÒRIA 
 

1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CEL EBRADA EL DIA 24 DE 
NOVEMBRE DE 2011. 

Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a l’ esmentada sessió. 

 
 
2.-  PROPOSTA DE L’ ALCALDIA D’ APROVACIÓ DEL COMPT E GENERAL I COMPTE DE 

PATRIMONI DE L’ EXERCICI 2010 
 
Atès que en data 30 de setembre del 2011 l'Alcaldia va posar a disposició de la Comissió de 
Comptes, el Compte General i Compte de Patrimoni de l’exercici 2010 a ser examinada. 
 
Atès que en data 20 d’octubre del 2011 reunida la Comissió de Comptes, i un cop examinats 
els  comptes són informats, passen  a exposició pública. 
 
Atès que els esmentats comptes surten publicades en el B.O.P.  amb data 09/11/2011. 
 
Atès que no s'han produït al⋅legacions ni reclamacions al respecte durant el període d'exposició 
pública. 
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Atès que la Comissió de Comptes amb data 20/10/2011 va acordar que no s'informarien altre 
vegada si no hi havien reclamacions o al⋅legacions. 
 
En compliment del que disposa l’article 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 de abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, dels articles 208 a 212 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i la Instrucció de comptabilitat per a l’Administració local, i 
altres disposicions concordants en relació amb la tramitació i el contingut. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior reunida en sessió ordinària el dia 16 de 
gener de 2012 va dictaminar favorablement 
 
Es proposa al Ple l'adopció del següent 
 
     A C O R D  
 
 PRIMER.-  Aprovar  el Compte General i Compte de Patrimoni corresponents a l’exercici  2010 
 
SEGON.-  Trametre copia al Tribunal de Comptes, en aplicació del que disposa l'article 212.5 

del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals. 

 
 
 
Pren la paraula el Sr. Mariano Méndez qui diu que com que el seu partit no hi era l’anterior 
legislatura veuen incorrecte donar cap valoració i per tant s’abstenen. 
 
Intervé el Sr. Ricard Reollo qui diu que es troben en la mateixa situació que el Partit Popular i 
que per tant també s’abstenen. 
 
Sotmès a votació s’aprova amb l’abstenció del Sr. Mendez i del Sr. Reollo i el vot a favor de la 
resta de regidors. 
 
 
 
3.-  PROPOSTA  DEL REGIDOR DE SERVEIS MUNICIPALS DE  RATIFICACIÓ D’ACORD 

DE JUNTA DE GOVERN LOCAL PER A QUÈ S’EXECUTI L’OPCI Ó DE PRÒRROGA 
DELS CONTRACTES DE SERVEIS DE TELECOMUNICACIONS FOR MALITZATS EN 
DATA 14 DE DESEMBRE DE 2009. 

 
La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en sessió ordinària el dia 5 
de desembre de 2011, va adoptar l’acord que es deriva de la proposta que transcrita literalment 
diu com segueix: 
 
“ El Consorci Localret i els Consells Comarcals del Vallès Occidental i del Vallès Oriental varen 
signar en data 20 de novembre de 2008, un conveni de col·laboració amb l’objecte d’establir les 
bases i condicions a partir de les que els ajuntaments de la comarca del Vallès Oriental i del 
Vallès Occidental podrien participar, a través dels respectius consells comarcals, en la 
contractació centralitzada de serveis de telecomunicacions ( veu, mòbil i dades) que, en vers 
l’acord marc d’homologacions, duria a terme el Consorci Local Localret, el qual assumia 
l’obligació, entre d’altres, d’elaborar l’expedient de contractació de serveis de 
telecomunicacions, inclosos els plecs de clàusules administratives i tècniques, així com aprovar 
la seva adjudicació. 
 
La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en sessió ordinària el dia 16 
de febrer de 2009, va acordar, entre d’altres, l’adhesió i l’acceptació del contingut i efectes del 
citat conveni de col·laboració subscrit entre el consorci Localret i els Consells comarcals del 
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Vallès Occidental i Oriental i el Ple de l’Ajuntament de Vacarisses en data 26 de febrer de 2009 
va acordar, la ratificació de dit acord d’adhesió de la Junta de Govern Local. 
 
El 22 d’abril de 2009, mitjançant Decret de Presidència, el Consorci Local Localret va acordar 
l’aprovació de l’expedient de contractació, així com el plec de clàusules administratives 
particulars del contracte anomenat Serveis de telecomunicacions dels municipis, consells 
comarcals i ens locals adherits al procés de compra agregada de les comarques del Vallès 
Occidental i Vallès Oriental envers a l’acord marc d’homologació fel pel Consorci Local Localret 
dividit en tres lots: serveis de comunicació de veu, de mòbil de veu i dades i dades i accés a 
internet. 
 
El 9 de novembre de 2009, mitjançant Decret de Presidència 2009/014, el Consorci Local 
Localret va acordar l’adjudicació dels lots de la contractació esmentada a les empreses 
següents: 
 
-Lot 1-Serveis de comunicacions de veu fixa i de comunicacions de dades corporatives. 
Telefònica de España, SA, per un import de 1.120.771,53 euros ( IVA inclòs) 
 
-Lot 2- Serveis de comunicacions mòbils de veu i dades. 
Vodafone España, SA, per un import total de 516.318,41 euros ( IVA inclòs) 
 
-Lot 3- Serveis de dades i accés a internet 
Telefònica de España, SA, per un import total de 621.117,64 euros ( IVA inclòs) 
 
El 14 de desembre de 2009, el Consorci Local Localret va formalitzar els contractes 
corresponents als tres lots abans esmentats amb les empreses adjudicatàries. 
 
Al pacte tercer d’aquests acords es disposà la vigència d’aquests contractes per un termini de 
dos anys, amb la possibilitat d’acordar una pròrroga, per un termini màxim de dos anys, prèvia 
manifestació expressa, d’acord amb allò que s’estableix a l’article 23.2 de la LCSP. 
 
La transferència de funcions o activitats a d’altres administracions públiques és competència 
del Ple de la Corporació, i per acord de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, segons preceptua l’article 114.3.e del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
Atesa la urgència d’acordar la sol·licitud de pròrroga d’aquests contractes ja que la seva 
vigència finalitza el dia 13 de desembre de 2011. 
 
Vist allò que disposa la clàusula primera del conveni de col·laboració de 20 de novembre de 
2008, pel qual s’estableix que la participació de cada Ajuntament adherit en la contractació 
centralitzada de serveis de telecomunicacions que dugui a terme el Consorci Localret, es 
realitzarà a través del respectiu Consell Comarcal.  
 
A la Junta de Govern Local proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Encomanar al Consell Comarcal del Vallès Occidental per a què transmeti al 

Consorci Local Localret la voluntat de l’Ajuntament de Vacarisses, per a què 
executi l’opció de prorrogar, per un termini de dos anys, els contractes per a la 
prestació dels serveis de telecomunicacions dels municipis, consells comarcals i 
ens locals adherits al procés de compra agregada de les comarques del Vallès 
Oriental i Vallès Occidental envers a l’acord marc d’homologació fet pel Consorci 
Local Localret, pel que fa als tres lots, veu, mòbil i dades, formalitzats amb la 
societat Telefònica de España SA, lots 1 i 3, i amb la mercantil Vodafone España, 
SA, lot 2. 
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SEGON.-  Sotmetre el present acord a ratificació pel Ple de la Corporació a la propera sessió 
que se celebri. 

 
TERCER.-  Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental.”  
 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim interior, reunida en sessió ordinària el dia 16 de 
gener de 2012 va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 

 
PRIMER.-  Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de 

Vacarisses, en sessió ordinària del dia 5 de desembre de 2011, d’encomanar al 
Consell Comarcal del Vallès Occidental per a què transmeti al Consorci Local 
Localret la voluntat de l’Ajuntament de Vacarisses, per a què executi l’opció de 
prorrogar, per un termini de dos anys, els contractes per a la prestació dels serveis 
de telecomunicacions dels municipis, consells comarcals i ens locals adherits al 
procés de compra agregada de les comarques del Vallès Oriental i Vallès 
Occidental envers a l’acord marc d’homologació fet pel Consorci Local Localret i 
formalitzats en data 14 de desembre de 2009. 

 
SEGON.-  Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 
 
4.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA ,  PER A L’ELABORACIÓ 

D’UN CENS D’HABITATGES BUITS. 
 
Arrel de la crisi econòmica-financera que ens està afectant a tots i que té especial incidència en 
les famílies que paguen una hipoteca i que per motius aliens a la seva voluntat, no poden fer 
front a les seves quotes. 
 
Atès que arribada aquesta situació les entitats financeres entren en processos de cobrament 
per via judicial i que en no poder-se fer efectiu el deute ,el jutge ordena i procedeix al 
desnonament de la vivenda hipotecada. 
 
Atès que les famílies que es troben en aquesta situació viuen una situació límit i moltes d’elles 
no tenen cap alternativa ni lloc on anar a viure i fins i tot han d’acabar marxant de Vacarisses. 
 
 Atès que tenim coneixement que Vacarisses té un considerable parc de vivendes buides i que 
els seus titulars no en fan ús per segones residències o bé per altres motius i en el transcurs 
dels anys es van degradant. 
 
Atès que seria beneficiós tant pels propietaris com pels veïns de la zona que aquestes 
vivendes fossin utilitzades o rehabilitades. 
 
Davant de totes aquestes qüestions, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
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A C O R D 
 

 
PRIMER.-  Que l’equip de govern comenci l’elaboració d’un cens d’habitatges buits i la recerca 

i localització dels corresponents propietaris. 
 
SEGON.-   Que l’Ajuntament intervingui com a intermediari entre propietaris d’aquests 

habitatges buits i possibles llogaters per tal de prestar suport humà i tècnic als 
ciutadans que tinguin situacions precàries i ho necessitin. 

 
TERCER.-   Que es faci extensiva aquesta moció a tota la ciutadania de Vacarisses i a les 

entitats i associacions per tal de comptar també amb la seva col·laboració. 
 
 
Pren la paraula la Sra. Laura Sanchez qui expressa que aquesta moció es planteja en termes 
molt senzills,  arrel de la situació que esta vivint el país i que no exclou ningú , ni cap localitat ni 
cap indret, pel que fa al tema de l’habitatge. Diu que es donen casos de situacions 
econòmiques molt precàries, doncs tenen molts membres de la família a l’atur ,que arriben a no 
poder pagar la hipoteca i el banc els arriba a executar. Aquí a Vacarisses tenim una quantitat 
important d’habitatges buits, abandonats i que en molts casos s’estan degradant, i una solució 
seria fer un cens d’habitatges buits i seguidament fer un intent de contactar amb els propietaris 
i així mediar entre possibles llogaters i propietaris per a que poguessin arribar a algun acord, 
com ara permetre l’ús de la vivenda a canvi d’un manteniment d’aquesta, almenys durant uns 
mesos, i d’aquesta manera l’ajuntament començaria a moure temes socials que sempre son 
importants i en aquests moments encara més. 
 
Intervé el Sr. Mariano Mendez qui  diu que la seva valoració és positiva, doncs creuen que és 
útil pels ciutadans que necessiten una vivenda i pels propietaris que no fan ús de la mateixa, i 
al mateix temps es fa una lloable acció social amb els que ho estan passant pitjor en aquests 
moments; per tant el vot del Partit Popular és positiu. 
 
El Sr. Ricard Reollo explica que hi estan absolutament d’acord amb la moció, i comenta que a 
mesura que es vagi desenvolupant el Ple es veurà que avui les mocions que es presenten 
tenen una característica en comú. En el punt 1.6, la moció que presenta Convergència i Unió 
juntament amb Esquerra Republicana, a l’apartat sisè es proposa crear una cosa semblant. 
Segueix dient, adreçant-se al Partit Socialista, que ells proposen integració en aquestes 
mocions i que avui s’han de felicitar pel sentiment social que tenen en vers a les persones que 
estan patint la crisi, el desnonament, etc.... Vol preguntar també que s’entén per habitatges 
buits, si son aquells que judicialment han estat embargats, si son vivendes que es pretenen 
vendre pels particulars que no les habiten, en definitiva, quina característica té la moció en 
concret. La seva resposta és positiva però li agradaria que tots els partits comprimissin la 
demanda i anessin tots cap al mateix camí. 
 
Pren la paraula el Sr. Toni Masana qui expressa que en la mateixa línia el vot serà positiu, i que 
tal com ha dit el Sr. Reollo després es debatrà la seva moció, que es bastant semblant. 
Segueix dient que li sembla recordar que al Pla Local d’Habitatge aquest cens ja existeix i que 
només s’hauria d’actualitzar. 
 
Intervé el senyor Martí Llorens qui demana al Partit Socialista que especifiqui que entenen per 
habitatge buit. La Sra. Laura Sánchez respon que son els habitatges abandonats i tancats que 
no se’n fa ús, ni caps de setmana i que porten anys buits.  
El Sr. Llorens segueix dient que la definició d’habitatge buit que dona la Generalitat diu així: “ 
habitatges familiars que es troben deshabitats sense trobar-se en estat ruïnós ni ser utilitzats 
com a residència principal ni secundària, s’inclouen els disposats per a lloguer o venda 
abandonats, etc. i aquells on no s’hi fa constar la residència de cap persona”.El problema que 
es planteja es elaborar un cens de totes les vivendes que estan a lloguer i a venda, que a més 
estan deshabitades, que no estan en estat ruïnós, i a més podríem afegir les abandonades. 
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Explica que estan d’acord amb l’enunciat de la proposta, doncs no pot ser més lloable, però pel 
que fa a la metodologia de com s’ha de resoldre vol afegir-se a la proposta del Sr, Reollo, 
doncs caldria fixar una metodologia que per tots fos més lleuger. Segueix dient que té algunes 
dades sobre Vacarisses, hi ha 3.587 habitatges dels quals figuren empadronats 2.074, per tant 
la diferència, 1.513 habitatges, son segones residències, doncs la gent no hi està 
empadronada.  
Pel que fa referència als acords, el primer diu que l’equip de govern comenci l’elaboració d’un 
cens d’habitatges, entén que vol dir que l’equip de govern ha de promoure l’elaboració del cens 
d’habitatges buits i a més la recerca dels corresponents propietaris, feina no trivial. Si això es 
pogués enfocar a través dels mitjans de difusió que té l’ajuntament, per exemple la web de 
l’ajuntament, a través la revista el Terme amb el nou format mensual de premsa, fent un avís a 
tota la població que es trobi en aquesta situació  i tingui interès en participar en aquest projecte, 
que en el fons no consisteix en res més que tenir l’habitatge en venda o lloguer i que estigui 
buit, nomes hauria de posar-lo a lloguer a un preu moderat per a que així les famílies 
necessitades de Vacarisses poguessin gaudir d’habitatge on viure i no hagin de desplaçar-se a 
la recerca d’ un lloc per a la seva família. Per tant caldria definir com es faria la difusió, si per la 
radio, la web... 
Segueix dient que amb el tercer punt també hi està d’acord, amb l’excel·lent col·laboració de les 
entitats i associacions que coneixen el veïnatge i per tant sabran qui es troba amb aquesta 
situació . 
Pel que fa al punt segon, on demanen que l’ajuntament intervingui com a intermediari, vol fer 
un reflexió,  i demana al Partit Socialista que si es posen d’acord en aquests aspectes de  
difusió i sobre com fer el cens i el tema de la intermediació. Segueix dient que l’hi han informat 
des de Serveis Socials que ja existeix una borsa de mediació d’habitatge liderada per municipis 
de l’entorn com Sabadell, Terrassa, Castellar, i també pel Consell Comarcal i ,per, tant, el que 
ens facilitaria la tasca seria que l’acord primer ens autoritzés a fer servir aquests mecanismes 
de difusió per elaborar el cens el més aviat possible i després, pel que fa a la mediació 
aquestes oficines que tenen darrera la Generalitat, el que fan es garantir que el lloguer es 
cobrarà i per altre banda si hi ha desperfectes seran reparats i l’habitatge tornarà al propietari 
amb les condicions adequades, perquè hi ha por en aquestes coses “ves qui se’m posarà a 
casa, com la deixaran, cobraré o no cobraré”. Tenint en compte tots aquests aspectes no 
tindríem cap inconvenient en recolzar la moció. 
 
Intervé la Sra. Laura Sánchez qui diu que el que proposen es un tema de filosofia i que el com 
facin el cens i el servei de mediació és els igual , és la voluntat d’engegar polítiques que 
afavoreixin aquesta intermediació i aquesta tasca de començar a treballar en el tema, i per això 
no hem dit mecanismes concrets, ho hem fet una mica genèric, és una proposta molt bàsica i 
simple per començar a treballar. 
 
Pren la paraula el Sr. Mariano Méndez qui diu que estan d’acord amb el que ha dit la Sra. 
Laura Sánchez i per tant recolzen la proposta. 
 
El Sr. Salvador Boada explica que a la Junta de Portaveus el que es va dir és que la proposta 
que fan Esquerra Republicana i Convergència es semblant, i es podria discutir i estarien 
disposats a recolzar-la si s’aclarien determinats aspectes. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 
5.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA , PER A LA CREACIÓ 

D’UN SERVEI D’INTERMEDIACIÓ PER A CENTRALITZAR COMA NDES DELS 
CIUTADANS 

 
 
Atès que el sistema de calefacció més implantat a les llars de  Vacarisses és el de caldera de 
gasoil. 
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Atès que la situació econòmica actual ha fet que els preus dels combustibles s’hagin disparat a 
l’alça d’una manera alarmant, arribant actualment al seu import d’un euro el litre. 
 
Atès que  això afecta molt negativament les economies familiars i el servei de calefacció a les 
nostres llars és de vital importància  a causa de les nostres condicions climatològiques. 
 
Atès que les compres de qualsevol servei  o producte si es fan a l’engròs sempre resulten a 
millor de preu per raons d’economia d’escala. 
 
 Atès que l’Ajuntament té capacitat de gestió i recursos humans per tal de mediar entre 
distribuïdors i ciutadans. 
 
Al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 

 
PRIMER.-  La creació i posada en funcionament d’un servei d’intermediació amb l’objectiu de 

gestionar i centralitzar comandes dels ciutadans amb una periodicitat setmanal o la 
que es consideri convenient, per aconseguir el preu de mercat més econòmic del 
moment, donada la fluctuació diària dels preus. 

 
SEGON.-  Que es faci extensiva aqueta moció a tota la ciutadania de Vacarisses i a les 

entitats i  associacions. 
 
 
Pren la paraula la Sra. Laura Sánchez qui explica que a Vacarisses el sistema de calefacció 
més implantat és el de caldera de gasoil, i en aquests moments com tots sabem s’han disparat 
els preus arribant a rondar l’euro per litre, i algunes famílies tenen dificultats fins hi tot per 
comprar gasoil i han de vigilar molt amb la despesa de la calefacció. Des de l’administració 
publica es poden gestionar compres centralitzades a l’engròs i que per economia d’escala 
segur que surt molt més econòmic. El sentit de la moció es posar en funcionament un servei 
que centralitzi comandes, que el ciutadà pugui fer una comanda a l’ajuntament, i l’ajuntament 
faci un pack de comandes i que un tècnic demani preus a diferents operadors i centralitzi 
comandes. 
 
Intervé el Sr. Mariano Méndez qui explica que aquesta moció demana que s’estableixi a 
Vacarisses el que es fa habitualment a moltes institucions i empreses, centralitzar i coordinar 
les comandes, en aquest cas de gasoil, per a que al demanar-los al major surti millor de preu, i 
per tant serà un benefici pels ciutadans i conseqüentment votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Ricard Reollo que creu que es una proposta admirable i que a 
l’ajuntament no li costaria gaire fer-se càrrec d’aquesta contractació, i diu que fins hi tot hi ha 
associacions de veïns que ja ho tenen establert  i seria un benefici per tothom, no només pels 
que ara estan malament, sinó per tothom. 
 
El Sr. Toni Masana diu que en tot el que sigui abaratir costos a les famílies, facilitar-los la vida i 
estar al seu costat en aquests moments, hi estan a favor. 
 
Intervé el Sr. Salvador Martín qui diu que li ha sorprès molt que els hi demanin que facin de 
central de compres, i que igual que demanen el gasoil, podrien demanar la electricitat i fins hi 
tot la carn, el peix, etc, que també son necessitats bàsiques. Diu que l’ajuntament no té la 
capacitat organitzativa per fer aquesta tasca ni creiem que hagi de fer-ho; evidentment 
associacions de veïns, agrupacions,  poden fer aquesta tasca, però que de totes maneres diu 
al company del Partit Popular i al de CiU que si la troben tan positiva, els emplaça a que als 



 8 

seus respectius governs tant a la Generalitat com al govern d’ Espanya facin el mateix. Segueix 
la seva intervenció dient que, per tant, votaran en contra. 
 
Pren la paraula la Sra. Laura Sanchez qui diu que la sensació que té és de que no tenen 
massa ganes de treballar, perquè que diguin que l’ajuntament no té capacitat organitzativa per 
atendre una cosa tan simple i beneficiosa pels ciutadans, tenint molts tècnics que han treballat 
molt durant els quatre anys que van estar ells, i que malgrat que no hi ha tants projectes en 
marxa poden continuar treballant, per tant temps n’hi ha, gent preparada també, per tant només 
és voluntat de fer-ho. Amb un cop de telèfon els ciutadans podrien demanar el gasoil, i 
l’ajuntament amb comandes de per exemple 20.000 litres podria buscar el millor preu. Segueix 
dient que aquesta pràctica es va començar a fer des de l’ajuntament per tots els locals 
municipals i que a més hi ha una persona que ja se’n cuidava, rebia els preus d’uns quants 
operadors i en funció d’això es decidia, per tant la sensació que té és que no tenen gaires 
ganes de tirar endavant. 
 
Intervé el Sr. Mariano Méndez que adreçant-se al Sr. Martín comenta que no s’esperava que 
fiqués al seu partit, entre d’altres coses perquè veu que no li ha arribat la noticia de que això 
mateix el govern ja ho farà, crearà centrals en temes de Sanitat i logístics per a comunitats 
autònomes i grans ajuntaments. Evidentment no tocarà tots els temes perquè cada població té 
característiques diferents. Aquest tema que es proposa el considera molt adequat i no vol 
entrar a desqualificar el que han dit i per tant seguiran recolzant la proposta del partit socialista. 
 
Pren la paraula el Sr. Ricard Reollo i adreçant-se al Sr. Martín diu que és tan fàcil com agafar el 
seu programa electoral i allà està especificat que s’arribaria a fer aquest servei, mitjançant un 
conveni amb una empresa distribuïdora, per a que es faci càrrec de la distribució del gasoil que 
la gent empadronada a Vacarisses demanés. Nosaltres no sabem si sou d’aquí o d’allà, si 
treballeu pel poble i si heu escoltat l’expressió del poble que és qui està aquí. 
 
El Sr. Toni Masana diu que creu que des de Serveis Socials això ja es feia a l’anterior 
legislatura, i per tant si es feia des de Serveis Socials es pot seguir fent, només és voluntat; a 
més diu que considera que ha fet una defensa molt desencertada i que ha quedat perplex, que 
l’ajuntament està capacitat per fer-ho i que si no es fa és perquè no es vol fer. 
 
Intervé el Sr. Salvador Boada dient que tots coneixem les competències del municipi. Això que 
comenta la Sra. Sànchez de que hi havia una empresa i això funcionava així és incert. A 
l’entrar a l’ajuntament varem dir que no s’omplirien els dipòsits fins que no tinguéssim almenys 
tres pressupostos, doncs el preu del gasoil fluctua diàriament i cada companyia te un preu 
diferent. Segueix dient que s’han trobat amb que els senyors de Petrocat els han dit que tenien 
un conveni i, efectivament, han vist que sempre es comprava a Petrocat, per tant no es 
comparava amb d’altres operadors. S’està treballant en fer una central de compres a 
l’ajuntament i buscar els millors preus de tot, però hi ha veïns o associacions que ja ho estan 
fent, i ara mateix per molt que hi ha hagi treballadors, és difícil, estem en un mercat lliure, cada 
dia fluctua el preu, no sé si via web podríem posar cada dia el preu dels diferents operadors i 
els ciutadans poguessin gestionar-ho. A més Petrocat és de les companyies més cares, no sé 
perquè es comprava a Petrocat. 
 
La Sra. Laura Sánchez demana parlar per al·lusions. Vol aclarir que els primers anys es 
comparaven els preus dels diferents operadors i fins hi tot es va negociar un preu pels 
treballadors de l’ajuntament i regidors, però posteriorment es va haver de fer una tasca que feia 
molts anys que s’hauria d’haver fet i no estava feta, que es legalitzar tots els dipòsits dels 
edificis municipals Continua dient que en aquell moment es van demanar diferents preus i qui 
millor oferta va fer va ser Petrocat, i la manera de pagar aquestes legalitzacions va ser fer un 
conveni amb ells, doncs ells ens van fer una proposta de finançament d’aquest import a canvi 
de la compra de gasoil,però amb condicions. Llavors es va pactar que sempre demanaríem 
preus a diferents proveïdors, i que si ells estaven per sota de la resta d’operadors en preu de 
mercat, els hi compraríem, sinó no. No vol dir que s’hagi de comprar sempre a Petrocat, se li 
compra per compensar aquestes legalitzacions sempre que no sigui a qualsevol preu. 
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Intervé el Sr. Salvador Boada qui diu que han de garantir que l’ajuntament comprarà a Petrocat 
sis-cents mil litres, i aquests els compraran, però després es comprarà sempre el més barat del 
mercat. Podem posar els telèfons de diferents empreses o el preu de mercat per que la gent 
sàpiga quin va més barat, però la proposta no la votarem. 
 
Es sotmet a votació i NO s’aprova amb el vot en contra dels regidors dels grups municipals 
Veins per Vacarisses i UIPV, i el vot a favor de la resta de regidors. 
 
 
 
6.-  MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQUE RRA REPUBLICANA DE 

CATALUNYA I CONVERGÈNCIA I UNIÓ PER UNA POLÍTICA DE  SEGUIMENT, 
ASSESSORAMENT I SUPORT AL DRET A L’HABITATGE FRONT ALS 
DESNONAMENTS. 

 
 
Atès que, abans de l’esclat de la crisi les entitats financeres van facilitar préstec per damunt del 
valor de l’habitatge a milers famílies que comprometien més del 50% dels seus ingressos i amb 
uns terminis cada vegada més llargs, cosa que ha contribuït a generar un dels sobre 
endeutaments privats més alts del món. 
 
Atès que segons les dades del Consell General del Poder Judicial es preveu que a Catalunya 
els anys 2011 i 2012 hi puguin haver entre 40.000 i 50.000 execucions hipotecàries. 
 
Atès que en el ple de 27 de Gener del 2011 es va aprovar per unanimitat una moció instant al 
Govern de l’Estat Espanyol a fer diferents modificacions legals, entre les quals, la modificació 
de la regulació hipotecaria incorporant la figura de la dació en pagament, de forma que el 
deutor quedi alliberat de la totalitat del deute hipotecari amb el lliurament de l’habitatge al banc 
creditor. 
 
Atès i considerant que tot el que s’exposava en aquella moció depèn bàsicament d’una 
normativa de competència estatal, però que els seus efectes dramàtics es concreten en l’àmbit 
municipal, perquè són els ajuntaments a on s’adrecen majoritàriament les persones i famílies 
afectades per cercar ajuda. 
 
Atès que la taxa d’atur registrada a Vacarisses aquest mes de Desembre és d’un 15,35%, és a 
dir   497 veïns i veïnes de Vacarisses es troben actualment a l’atur, fet que pot comportar que 
moltes famílies en aquesta situació, es vegin en la impossibilitat de fer front al deute hipotecari, 
la qual cosa implica una nova causa d’exclusió social. Sens dubte, un desnonament significa  
un veritable estat de vulnerabilitat i desprotecció. 
 
Atès que al darrera de cada desnonament ,– encara més quan suposen el manteniment d’un 
deute en forma de condemna financera- hi trobem una situació realment dramàtica, i una 
injustícia social. Des d’ERC Vacarisses i des de CIU Vacarisses estem convençuts i 
convençudes que aquestes situacions no es resolen amb accions judicials ni policials, sinó amb 
mesures polítiques i socials.  
 
Per tot el que hem expressat anteriorment El grup polític ERC Vacarisses i CIU Vacarisses 
proposem a l’Ajuntament en Ple l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Declarar Vacarisses com a vila activa i compromesa en la prevenció de 

desnonaments per dificultats econòmiques, i en defensa del dret a l’habitatge. 
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SEGON.-  Oferir un servei d’informació, assessorament i mediació adreçat a les persones 
amb dificultats de pagament de crèdits hipotecaris i risc de pèrdua del domicili 
habitual, i a les immerses en procediments d’execució hipotecària, per tal de trobar 
alternatives que no comportin la negació del dret a l’habitatge.  

TERCER.-  Coordinar aquest servei  amb el servei Ofideute de la Generalitat de Catalunya i 
amb les organitzacions socials, jurídiques i institucionals que actualment es 
dediquen a fer aquest seguiment i suport, com l’Observatori DESC, la Plataforma 
d’Afectats per la Hipoteca, l’Associació d’Usuaris de Bancs, Caixes i Assegurances 
de Catalunya (ADICAE Catalunya) i altres. 

 
QUART.-  Treballar per signar un conveni amb el Col·legi d’Advocats de Terrassa; seguint 

l’exemple de l’Ajuntament de Terrassa;  amb l’objectiu de donar suport a les 
famílies que tenen dificultats per pagar els préstecs hipotecaris i amb risc de perdre 
el seu domicili per impagament.  

CINQUÈ.-  Reforçar la difusió de les ajudes disponibles en matèria d’habitatge que actualment 
es poden tramitar a través de les diferents administracions. 

SISÈ.-  Impulsar la creació d’una “borsa de recursos residencials disponibles” del poble, 
per donar resposta a la necessitat d’habitatges de lloguer social.  

SETÈ.-  Establir un protocol d’actuació d’urgència per tal de donar resposta immediata als i 
a les afectades pels desnonaments de vivenda principal i que necessitin d’un 
habitatge urgentment. Oferint habitatge temporalment i gratuït per un període 
mínim de 3 mesos. Transcorregut el període fixat estudiar la possibilitat d’ ampliar 
l’ús de l’habitatge a través de la figura de  lloguer social, sempre i quan les 
possibilitats econòmiques de les persones afectades els impossibiliti accedir-hi a 
un vivenda per altres canals.  

VUITÈ.-  Convocar els directors de les entitats bancàries que operen a Vacarisses per 
instar-los a fer totes les actuacions possibles per evitar les execucions hipotecàries. 
Així mateix, per donar un ús social temporal a l’estoc d’habitatges desocupats que 
tenen, amb la seva cessió en règim de lloguer social. 

NOVÈ.-  Habilitar un servei de seguiment periòdic de la situació global de l’habitatge a 
Vacarisses, en especial dels processos d’execució hipotecària i desnonaments, 
sol•licitant als jutjats de Terrassa, informació estadística mensual sobre els 
processos en curs i els d’execució previstos. 

DESÈ.-  Demanar al Govern de l’Estat Espanyol ¡ al Govern de la Generalitat de Catalunya 
que prenguin totes les mesures i accions necessàries per tal de dotar als 
ajuntaments dels recursos econòmics i competències adients per fer front, amb 
garanties legals, al fenomen dels desnonaments que es donen a ciutats i pobles de 
Catalunya. 

 
ONZÈ.-  Donar trasllat d’aquests acords a la Comissió d’Habitatge del Congrés dels 

Diputats i als diferents grups parlamentaris, a la Mesa del Parlament de Catalunya i 
als diferents grups parlamentaris, a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a les 
associacions veïnals del municipi. 

 
Intervé el Sr. Boada per aclarir que, com ja es va quedar, aquesta proposta es queda sobre la 
taula i ja se’n parlarà i s’arribarà a acords; diu que no es discutirà aquí mateix punt per punt si 
hi estem d’acord o no. 
 
Pren la paraula el Sr. Toni Masana dient que des d’ERC i CiU defensen aquesta moció, que no 
és genèrica, sinó que s’ha treballat en diferents municipis com Hospitalet, Sabadell, Terrassa, 
Mataró, Vilanova, Sentmenat, Molins... i vistes aquestes experiències,l’hem adaptat a la realitat 
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de Vacarisses. La situació econòmica es molt delicada i ens trobem davant de veritables 
drames, i més pel que fa als desnonaments. No cal parlar de la pocavergonya dels bancs ni 
d’aquelles famílies que van estirar més el braç que la màniga i van viure per sobre de les seves 
possibilitats, sinó que estem parlant de gent normal que van haver de comprar una casa per 
viure i que ara amb la crisi han perdut la feina i també, de retruc, la casa. Son moments molt 
difícils i l’ajuntament ha d’estar al costat d’aquestes famílies que en aquests moments ho estan 
passant malament. En aquesta moció hi ha 10 mesures que pensem que son assumibles pel 
consistori i que van en la línia d’ajudar i assessorar a les famílies que es troben en aquesta 
situació, però tal com havíem quedat, per la importància de la moció i perquè tirin endavant 
alguns acords, la deixem a sobre de la taula i  quedem emplaçats a treballar-hi tots els partits 
polítics. 
 
El Sr. Salvador Boada diu que quedaran la propera setmana. 
 
La moció es deixa sobre la taula amb l’avinença de tots els regidors. 
 
 
7.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA  REPUBLICANA DE 

CATALUNYA ,PER DECLARAR VACARISSES MUNICIPI REPUBLI CÀ 
 
 
La Constitució espanyola de 1978 en el seu Títol II situa al rei com a cap d’estat i li confereix un 
seguit de prerrogatives com són la inviolabilitat i la no subjecció a cap tipus de responsabilitat. 
Afegeix, a més, que la corona és hereditària en els successors de l’actual cap d’estat, de 
manera que s’anul·la la possibilitat del poble d’escollir el seu màxim representant civil.  
 
Aquests preceptes, inclosos en la principal figura normativa de l’ordenament jurídic d’un 
territori, predetermina inevitablement les característiques de la resta de normativa que se’n 
deriva. I, a més a més, posa de manifest l’acceptació, per part dels principals actors polítics i 
socials que conviuen en aquest territori, d’uns principis no democràtics que perpetuen 
determinats privilegis que no poden ser mai sotmesos a consideració de la ciutadania, per 
ratificar-los o rebutjar-los.  
 
Aquesta concepció d’estat xoca frontalment amb el model d’estat republicà que situa a tots els 
ciutadans iguals davant la llei i on la potestat per escollir el seu cap d’estat recau en la 
sobirania popular. Un model de societat que passa per reconèixer ciutadans i ciutadanes lliures 
i que entén la llibertat com a màxima expressió de la no dominació. Una forma d’organització 
civil que recull els valors republicans com a màxims garants de la justícia, la transparència, el 
retre comptes, l’exercici del poder amb humilitat. Una manera d’entendre el poder diferent a 
com s’entén ara i que, prova d’això, comporta, per exemple, actituds reprovables com ara 
l’opacitat del pressupost de la corona espanyola o casos de negocis poc clars fent ús dels 
privilegis reials. En definitiva, el model republicà entén la societat de forma no dogmàtica, 
plenament democràtica i premia la meritocràcia per sobre dels privilegis injustificats i no 
legitimats. 
 
Atès que a l’hora de plasmar aquests valors en el dia a dia de la gestió municipal s’adopta la 
consideració que a l’administrat se’l tracta com un ciutadà i no com un súbdit, provoca, a més, 
una relació amb la ciutadania més eficient, que s’explica per la major confiança, participació i 
implicació que deriva del tracte entre iguals que s’adopta com a punt de partida.   
 
Atenent, per tant, aquests principis republicans, i expressant el nostre convenciment que com a 
màxims representants democràtics de la ciutadania sentim la responsabilitat i encàrrec de 
treballar per aprofundir la democràcia en la nostra nació i també en cada un dels municipis que 
la configuren, 
 
Per tot això, el Grup Municipal d'ERC proposa el següent  
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A C O R D 

 
 
PRIMER.-  Declarar Vacarisses municipi republicà, entenent que aquesta forma de govern 

representa la concreció dels principis de llibertat i d’igualtat millor que les altres. 
  
SEGON.-  Reconèixer els valors republicans com els necessaris a l’hora d’exercir les 

responsabilitats municipals que es tenen encomanades.  
 
TERCER.-  Fer arribar aquest acord a la Presidència del Parlament de Catalunya, a la 

Presidència del Govern de la Generalitat i a la Presidència del Congrés de Diputats 
i Senat. 

 

Pren la paraula el Sr. Toni Masana qui explica que amb aquesta moció pretenen que 
Vacarisses sigui declarat municipi republicà, que no d’Esquerra Republicana, ja que per sort el 
republicanisme és cada cop més transversal i el podem trobar en tots els partits polítics i en 
tots els àmbits socials; segueix dient que ells creuen que el millor sistema de govern és la 
República i aquest és el model que defensen per la futura Catalunya lliure. Actualment, el cap 
de l’Estat ,  segons la Constitució Espanyola, no està subjecte a cap tipus de responsabilitat i té 
tot un seguit de prerrogatives com son la inviolabilitat, entre d’altres. Per exemple, fa uns dies 
Esquerra va entrar al Parlament 100 preguntes sobre la Monarquia, de les que només els van 
admetre 70, per tant hi van haver 30 preguntes que no van ni arribar a debatre’s. El que es 
pregunten és si això és una democràcia de debò, que hi hagi preguntes que no es puguin fer, 
doncs  entenen que en democràcia tot es pot preguntar,i a més la democràcia és un sistema en 
que tothom es pot presentar a qualsevol càrrec i el poble escull els seus representants. Es 
pregunta si acceptaríem un president de la Generalitat o un alcalde que no hagués estat escollit  
democràticament pel poble, i es pregunta  perquè  hem d’acceptar que l’actual Cap de l’Estat 
tingui el poder de forma hereditària sense que l’hagi votat la gent. Continua dient que aquesta 
moció vol anar una mica més enllà i també vol reivindicar els principis del republicanisme, que 
més enllà d’un sistema polític son valors, valors de justícia, de justícia social, d’igualtat de tots i 
totes, uns valors amb els que tots els que som aquí podem estar d’acord, i per tant demanen 
que es voti afirmativament aquesta moció. 
 
Intervé el Sr. Mariano Méndez qui adreçant-se al Sr. Masana diu que ell està d’acord amb 
alguns dels punts de la moció i això que ell no es republicà. Però el que passa es que fan 
coincidir república amb democràcia, quan son dues coses molt diferents. Continua dient que al 
segle tercer abans de Crist, Aristòtil va escriure un dels seus llibres més famosos que es diu 
“La Política”, i ja en aquest llibre es diferenciava el que és república, monarquia i democràcia. 
Segueix dient que pot haver-hi monarquies democràtiques com és el cas de l’espanyola, la 
britànica, la noruega, la sueca, la holandesa, la belga, etc,  i també hi ha repúbliques no 
democràtiques com l’antiga Unió de Repúbliques Soviètiques, l’actual república Síria,  o la 
república del Sr. Gaddafi, per tant li demana, amb perdó per l’expressió,  que no es facin certes 
trampes a l’associar una paraula amb l’altra. La Constitució de 1978 va ser elaborada pels 
partits sorgits d’unes eleccions democràtiques,  va ser referendada pel conjunt de la població 
espanyola, la sobirania nacional, per tant és un acte democràtic la seva elaboració i aprovació; 
en ella es va constituir la forma de l’estat, igual que les autonomies i els municipis, i per suposat 
que tant democràtic és una cosa com l’altra. Continua dient que, per una altra part, la 
Constitució pot ser canviada i en conseqüència la forma d’estat també. Qualsevol partit té la 
llibertat de fer-ho i els que promouen la república d’Espanya son partits minoritaris. Dins del 
Partit Popular també hi ha republicans però, ni en els seus estatuts, ni en el seu projecte de 
futur, es promou el canvi d’estat; per ells no és ni una prioritat ni una necessitat. El proper mes 
de febrer hi ha congressos del PSOE i del PP, i en cap dels dos es centrarà el debat en canviar 
la forma d’estat. No vol posar la mà al foc però creu que els dos partits, els quals representen 
tres terços dels votants a Espanya, es centraran en exposar les seves idees per solucionar la 
crisi econòmica. Resumint, si la Constitució que és on es reflexa la forma d’Estat, ha estat 
referendada i elaborada democràticament i si ha estat recolzada pel conjunt del poble 
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espanyol, ells poden tenir tot el dret a canviar-la, però hauran de convèncer a molts ciutadans, 
per tant en conseqüència i com suposo que ja s’ho esperava, la seva resposta és no. 
 
Pren la paraula el Sr. Ricard Reollo dient que senzillament és dir que Catalunya no és 
monàrquica, que la majoria dels catalans son antimonàrquics i que per una altra banda avui dia 
si que es veu necessari excloure la monarquia ,doncs  es porta un bon pessic del pressupost 
de l’estat que no serveix per res, només per beneficiar una família en concret, que en aquella 
època s’heretava “por la gràcia de Dios” ,i per tant votaran que sí. 
 
Intervé la Sra. Laura Sánchez qui diu que ells s’abstenen perquè estan en representació d’uns 
ciutadans que els han dipositat la confiança, tenen un partit que també té un fons d’ideologia 
republicana i que defensa els valors de la república, i que fins hi tot ells a títol personal hi estan 
d’acord i comparteixen el que ha exposat el Sr. Masana, però no es senten legitimats per elegir 
en nom dels nostres votants i electors si declarem Vacarisses municipi republicà,i en 
conseqüència s’abstindran. 
 
Pren la paraula el Sr. Salvador Martín qui diu que seguint el que ha dit la Sra. Sánchez son un 
partit que té un ampli electorat i que cadascú té la seva representació, i a nivell particular a 
molts d’ells els agradaria el dia de demà que Vacarisses fos republicana, però creuen que des 
de aquest Ajuntament no es pot declarar Vacarisses republicana, doncs no ho portaven ni tant 
sols al programa electoral, com tampoc ho portava Esquerra Republicana,i per tant no votaran 
a favor. 
 
Intervé el Sr. Toni Masana dient que UIPV va votar que Vacarisses estigués fora de la 
Constitució Espanyola, llavors van decidir pels seus votants, i que ara no sap que és el que ha 
canviat. Segueix dient que aquells que realment volen avançar, ja sigui nacionalment cap a la 
llibertat i cap al republicanisme, quan hi ha mocions com aquesta s’haurien de saltar la llibertat 
de vot; però cadascú amb la seva consciencia, ell en el lloc d’algú d’aquí, no dormiria tranquil 
aquesta nit per haver votat això en contra. Adreçant-se al Sr. Mariano Méndez li diu que ell si 
que fa trampa, que de repúbliques n’hi ha de democràtiques i de no democràtiques, però el que 
ell vol es una república democràtica i sobretot va amb el sentit dels valors republicans. Segueix 
dient que no cal anar al segle tercer, que quan es va proclamar la segona república va ser un 
període de llibertat com mai no hi havia hagut a aquest país, ja que van votar les dones 
l’autonomia de Catalunya,i al final es va acabar amb una dictadura que va acabar posant al Rei 
que hi ha ara.  
 
Pren la paraula el Sr. Mariano Méndez qui diu que li sorprèn que Veïns per Vacarisses no 
s’hagi pronunciat, que potser sigui perquè com que son independentistes ja s’ha de donar per 
fet que son republicans. I pel que fa al Sr. Masana li vol dir que podrien fer-se algunes 
preguntes: si està entre amplis sectors de la població i la ciutadania una demanda per a que el 
seu partit presenti aquesta proposta ? Hi ha algun esdeveniment greu o imminent que demandi 
la presentació de l’actual proposta? Des de el seu punt de vista no. Amb la presentació 
d’aquesta proposta es produiran les felices conseqüències que el seu partit preveu, es a dir,  
passar de la monarquia parlamentaria a la república?  Des de el seu punt de vista no. Per tant 
perquè ho fan? Segueix dient que té la sensació de que el seu partit ha presentat aquesta 
proposta pels esdeveniments recents coneguts per tots i que busquen treure algun profit 
Continua dient que tenen tot el dret de fer-ho, però creu que el seu partit només aconseguirà 
posar-se en evidencia, perquè el conjunt de la ciutadania està per altres coses. Explica que el 
dimarts passat li comentava una persona a Barcelona, una persona que va molt més en la seva 
línia, que aquestes propostes els allunyen de la ciutadania, que son propostes que es solen 
enviar des de Barcelona, i acaba dient que ell hi està totalment d’acord. 
 
Intervé la Sra. Laura Sánchez que vol fer un comentari en relació al que ha dit l’equip de 
govern, que sent govern no poden votar a favor ni abstenir-se. Segueix dient que ells quan eren 
govern van votar  Vacarisses com municipi exclòs de la Constitució. 
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El Sr. Salvador Boada li aclareix que sent govern han de mirar pels interessos de tota la 
població i tenir en compte el que pensa. 
 
Pren la paraula el Sr. Salvador Martín qui diu que, quan es va proposar sortir de la Constitució, 
es va donar llibertat de vot i que cadascú fes la seva. Però avui han decidit no fer-ho i dormiran 
ben tranquils perquè pensen que estan defensant el que han de defensar; diu que el parlar 
sobre la república es més seriós i que tot i que pensen que s’ha d’acabar arribant a la república 
s’ha de fer amb un consens social o bé d’una altre manera. Creuen que no és ni la manera ni la 
forma, sinó que ha de ser tota la societat la que ha de decidir anar cap a la república, i que 
proclamant Vacarisses municipi republicà no s’hi guanya res. 
 
Pren la paraula el Sr. Martí Llorens explica que és fill d’un home que va viure la seva joventut 
amb l’eclosió de la república i quan es va tenir que defensar va fer-ho com a pilot de caça fins 
al final de la guerra, quan la flota estava a la base de San Javier de Múrcia. Diu que  la ultima 
ordre que va rebre l’aviació republicana, va ser que tenien llibertat de volar o bé entregar els 
aparells a les tropes nacionals , i que el seu pare va ser dels que no va marxar, va volar fins a 
Avila on va caure en mans de la legió Còndor, després va ser jutjat i va patir pena de 12 anys, i 
va estar molts anys en camps de concentració fins que va sortir a l’any 1945. Acaba dient que 
ha estat educat amb aquests valors de la república i somia el dia que la retrobarà, però en 
plena llibertat individual pensa que el país té d’altres problemes i que avui no toca, per tant ell 
també hi votarà en contra i, tot i que diu que tant de bo arribi aviat. 
 
Intervé el Sr. Toni Masana qui diu que el seu besavi era alcalde d’aquest ajuntament i va morir 
per ser alcalde d’aquest ajuntament durant la república a la presó de Terrassa. Segueix dient 
que s’ha d’anar més enllà, doncs sense debat no s’avança,i que aquestes mocions son per 
debatre, perquè la gent parli,no com va passar durant la dictadura, que perquè hi ha havia 
aquell senyor no hi havia debat i s’esperava que es morís algun dia. Diu que el fet de que es 
declari Vacarisses municipi republicà i tants que d’altres surtin amb el mateix,i que ja explicaran 
que la gent no està per aguantar segons què.     
Adreçant-se al Sr. Mariano Méndez li diu que efectivament ha presentat una moció oportunista, 
però es clar que si no ho defensa Esquerra Republicana de Vacarisses qui ho defensarà. A 
més, potser si que està fet com ell diu, però és que deu n’hi do, hi ha tota una sèrie de gent que 
esta vivint d’uns diners que l’estat els hi dona i a sobre n’hi ha algun que encara no en tenia 
prou. Acaba dient que no té res a veure que estiguin a govern, que si defensen els valors del 
republicanisme farien un acte de molta dignitat de declarar el municipi de Vacarisses republicà i 
donarien exemple a la població de que no estem d’acord amb moltes coses. 
 
Es sotmet a votació i no s’aprova amb els vots en contra dels regidors dels grups municipals 
d’UIPV, PP i Veins per Vacarisses, l’abstenció dels regidors del PSC i el vot a favor de la resta 
de regidors.  
  
 
8.-  POSAR EN CONEIXEMENT DEL PLE  DE RENÚNCIA AL C ÀRREC DE REGIDOR. 
 
Vist l’escrit presentant en data 13 de gener de 2012, pel senyor Carles Canongia i Gerona, 
regidor d’aquest Ajuntament pel Partit dels Socialistes de Catalunya-Progrés Municipal, en què 
comunica la seva renúncia al càrrec de regidor, pel qual havia estat proclamat electe com a 
resultat de les últimes eleccions municipals. 

 
Atès que a judici d'aquesta Corporació, correspon cobrir la vacant,  a efectes de procedir a la 
substitució,  al candidat immediat a la llista electoral dels Socialistes de Catalunya-Progrés 
Municipal, essent el senyor Xavier de la Vega Ibáñez.. 
 
Atès que per aquesta Alcaldia i Secretaria ha estat ratificada la renúncia al càrrec, garantint-se 
així la voluntarietat de l’ interessat en l’ acte expressat. 
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Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, en sessió ordinària celebrada el dia 16 de 
gener de 2012, va dictaminar favorablement. 
 
En virtut del què disposa la Llei Orgànic del Règim Electoral General,  i la Instrucció de 10 de 
juliol de 2003, de la Junta Electoral Central , al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del 
següent 

 
A C O R D 

 
PRIMER.-  Prendre coneixement de  la renúncia al càrrec de regidor de l' Ajuntament de 

Vacarisses presentada pel  Sr. Carles Canongia i Gerona, qui ostentava de la 
condició de membre de la Corporació des de les últimes eleccions locals. 

 
SEGON.-  Trametre certificació del present acord a la  Junta Electoral Central,  indicant que el 

senyor Xavier de la Vega Ibáñez, a judici d'aquesta Corporació , li correspon cobrir 
la  vacant, seguint l'ordre decreixent com a candidat de la llista electoral pel Partit 
dels Socialistes de Catalunya-Progrés Municipal. 

 
TERCER.-  Que una vegada rebuda  la credencial acreditativa de la condició d'electe a favor 

del senyor Xavier de la Vega Ibáñez, es notifiqui a la interessat, als efectes de què 
prengui possessió del càrrec i en juri o prometi acatament a la Constitució.  

 
 
Pren la paraula el Sr. Carles Canongia qui diu que la decisió de dimitir ha estat meditada i que 
els seus companys de partit i gent coneguda sabien perfectament que ell presentaria la seva 
renuncia el més aviat possible. Després dels resultats electorals tenia clar que no havia de 
prendre possessió, però s’ho va replantejar pels antecedents que hi havia hagut a l’anterior 
mandat, i per no donar peu a especulacions va voler prendre possessió. Segueix dient que 
havia pensat dimitir al setembre, però al seu partit li van demanar que no ho fes perquè hi havia 
les eleccions (al novembre tenien congrés), i ara, al gener, m’han dit que faci el que cregui 
convenient tot i que encara  em deien que esperés al congrés de la nostra federació. Però si 
cada vegada m’haig d’anar esperant, sempre hi haurà excuses per no fer-ho, i ara és el 
moment de plegar. Segueix dient que porta més de 16 anys assegut en aquesta sala de plens, 
dels quals 12 han estat a la oposició. Comenta que ha vist passar al seu costat molta gent, 
molts regidors, sobre tot a la oposició. En una ocasió va tenir l’oportunitat de fer un dinar, en 
petit comitè, amb el president Tarradellas, i com que els va veure molt joves als que es 
dedicaven a la política els va donar dos consells: “no s’aixequin mai d’una cadira ni tanquin una 
porta perquè costa molt de tornar a obrir-la” i segona “ el moment més delicat d’un polític és 
saber quan s’ha de retirar i retirar-se quan toca”. Continua dient que no és un dia d’alegria però 
que se’n va amb la satisfacció d’haver treballat pel municipi amb bona intenció i amb il·lusió.  A 
més també oxigenarà la seva organització i el seu partit i  deixa en molt bones mans a 
l’ajuntament a la seva companya Laura Sánchez ,que ha de liderar el seu grup en un futur, i 
que en Xavier de la Vega és sabia nova que sempre es bo, doncs  aquest municipi  ha crescut 
molt ràpid però té unes organitzacions i estaments molt endogàmics i costa molt de donar pas a 
gent nova. Explica que ha treballat 17 anys amb il·lusió , ganes i amb honestedat, i que quan va 
ser alcalde va intentar ser-ho de tothom, i  segurament a algú li va costar d’entendre però va 
tenir molt clar que Vacarisses estava per sobre de tot, i la seva posició i defensa sempre va ser 
la d’un Alcalde que defensà els interessos del poble, intentant defensar els valors bàsics de la 
república, la llibertat, la justícia i la solidaritat; valors que ha intentat portar sempre a la seva 
vida. Continua dient que la solidaritat avui dia, per desgràcia, ha desaparegut, donat que la crisi 
financera imposada prioritza una societat molt individualitzada, on l’individu s’ha d’espavilar pel 
seu compte,i per tant perilla l’estat del benestar tal i com l’estenem  actualment. Explica que 
aquest principi de solidaritat actualment està en desús,i fins i tot els partits que se’n diuen 
d’esquerres no l’apliquen prou bé. Segurament el seu govern no va ser entès per molts doncs 
era de coalició, però tenien clar el projecte de municipi que volien i amb el debat de les idees 
surt la unitat de govern. Avui la tendència de l’electorat és el de l’uniformitat, el que encara fa 
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més incomprensible a la població aquests governs de la coalició.  Segueix dient que vol agrair 
la tasca feta durant aquests quatre anys als companys del govern, als del partit, a la Laura, la 
Mariana, el Victor, i també al Toni i la Meritxell, d’Esquerra Republicana i a la Maite; i de bona 
manera als companys de la oposició que van treballar amb nosaltres i molt especialment al 
Sergi Juzgado i la Pilar Valdelvira, que van treballar de ferm i segurament no estan aquí 
asseguts producte d’aquesta endogàmia. Per acabar, diu que vol agrair la col·laboració a tots 
els empleats de l’ajuntament de Vacarisses que van entendre el que és la funció pública, funció 
de servei a la població, i que la gran majoria van entendre; als que no, també els hi dona  
gràcies i que bona sort tinguin, que ells sabran i espera que algun dia entenguin el que és la 
funció publica. Tothom sap que ell va posar com a lema personal Vacarisses és sentiment,  
quan en realitat sabia que havia de dir-se Vacarisses hauria de ser sentiment, perquè no hi és, 
donat que molta gent nouvinguda encara no s’ha integrat,i s’ha de treballar molt per 
aconseguir-ho, sinó Vacarisses serà una població sense identitat i sense saber cap a on va, 
una població dormitori. Per tant, seguirà treballant pel poble perquè Vacarisses sigui sentiment, 
des de fora de l’ajuntament. Vol demanar les gràcies per la paciència que han tingut amb ell 
durant aquests 16 anys. 
 
Intervé el Sr. Mariano Méndez que vol exposar la següent anècdota: el Partit Popular de 
Vacarisses es va crear l’1 de desembre de 2005 mitjançant un acte públic per a donar-se a 
conèixer. Dos dies desprès va sortir publicada la notícia al Diari de Terrassa i just al costat hi 
havia una altra notícia de Vacarisses on apareixia el Sr. Canongia que demanava  a l’Alcalde 
que el deixés incorporar-se a l’equip de govern i treballar conjuntament per tirar endavant 
Vacarisses. Un any i mig després ,el Sr.Canongia va arribar a Alcalde de Vacarisses, i sis anys 
després és membre de l’oposició i ha decidit renunciar al càrrec; aquesta anècdota mostra les 
voltes que dona la vida pública. Segueix dient que des de la lògica discrepància que hi ha entre 
ells dos, ideològica per descomptat, creu que entre ells sempre hi ha hagut un gran respecte i l’ 
objectiu comú de que Vacarisses i els seus ciutadans vegin millorat el seu municipi i les seves 
vides. Segueix dient que el Sr. Canongia, des de l’oposició i des de el govern, ha tingut encerts 
i errors, però ell no dubta que la seva intenció ha estat sempre el millor per Vacarisses. 
Continua dient que el Sr. Canongia ha ocupat el lloc de més representativitat política possible a 
Vacarisses, el d’alcalde, que és un honor, i està segur que ho valorarà i ho recordarà per 
sempre. Ara ha decidit renunciar al càrrec de regidor i retirar-se de la primera escena pública, 
evidentment ho respecten i votaran a favor de la renúncia, desitjant-li el millor per al futur. 
 
 
Intervé el Sr. Ricard Reollo, qui adreçant-se al Sr. Canongia li diu que aquesta decisió és seva, 
ja sap que treballar d’Alcalde és una de les feines més difícils, doncs son 24 hores al dia i mai 
tot el treball que es fa es bo per tothom, i hi ha decisions encertades, d’altres que no tant, i ha 
dies fàcils, difícils i si no saps desconnectar t’emportes la feina a casa. Segueix dient-li que és 
respectat per tothom, que té la seva pròpia figura, identitat i tarannà; a vegades se li ha entès el 
que volia transmetre, d’altres ha generat confusions o no se l’ha entès, però des de 
Convergència i Unió li desitgen la millor sort en la seva vida; comença una nova vida i ell 
s’atreveix a dir que s’ha tret un pes de sobre, que ha estat suportant-lo gairebé 17 anys,i li 
recomana que aprofiti els seus nets, que els porti a l’escola com fa cada dia,  la seva família, 
que cuidi la seva salut, que gaudeixi d’aquesta part de la seva vida i que sàpiga que els tindrà 
al seu costat com a partit i com a amistat,i com a veí de Vacarisses prou estimat per tothom, li 
desitgen molta sort. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana dient que des de Esquerra Republicana volen agraïr l’esforç, el 
treball i dedicació per Vacarisses, que els que estan aquí saben que son moltes hores,i moltes 
vegades no és agraït, doncs la gent no ve a dir-te “que bé que ho has fet”, sinó al contrari,  però 
a vegades també tens la satisfacció de poder tirar endavant projectes, com durant la legislatura 
anterior,en que d’acord que van tenir errors, però també van fer coses molt bones. Diu que  el 
temps els hi donarà la raó i que n’ha d’estar orgullós d’aquests 4 anys d’Alcalde; vol reiterar 
l’agraïment pel treball, la dedicació, les hores de dedicades a Vacarisses i l’estimació que tens 
per Vacarisses i molta sort en aquesta nova etapa. 
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Intervé el Sr. Salvador Boada qui diu que  parlarà primer com alcalde i després com a persona, 
i en aquest sentit diu que com alcalde vol agrair al Sr. Canongia el treball realitzat, i com a 
persona vol comentar que  quan ell estava acusat patia molt, i se li va fer una altre denúncia, i 
existia una sentència  i no el van informar, i això li ha sabut molt greu, no li desitja a ningú, 
doncs una cosa és governar, el com es fan les coses, com es deixa l’ajuntament, si treballem 
més o menys, però a nivell personal, ho sent, i li promet que en aquests quatre anys ha sentit 
que en política no val tot. 
 
La Sra. Laura Sánchez demana poder intervenir per dir que no és moment de retrets en un dia 
com avui, és un dia trist pel Partit Socialista de Vacarisses i per molts ciutadans i amics que 
s’estimen i aprecien el Carles. Segueix dient que el seu company plega després de 17 anys         
de dedicació al municipi i és de justícia reconèixer el seu treball i la seva constància i 
perseverança al llarg del temps. Diu que no coneix cap regidor que hagi estat capaç d’aguantar 
12 anys ininterromputs a l’oposició, ni cap alcalde amb tant coratge per fer front a les situacions 
tant adverses amb les que s’ha trobat, però això només ho pot ser algú que tingui il·lusió, que 
sigui optimista i que cregui fermament en el que fa, però sobretot algú que estima, en 
majúscules, Vacarisses. Segueix dient que els que el coneixen bé saben que el Carles porta 
Vacarisses al cor, al seu cor apedaçat i atrotinat com diu ell, i sempre ha tingut clar que per 
damunt de tot està Vacarisses, les persones, els interessos col·lectius i els valors; la seva frase 
Vacarisses és sentiment no es res més que el fruit de la seva estimació per Vacarisses i el 
desig de que tots els ciutadans la sentin com ell. Segueix dient que el Sr. Canongia, en la seva 
etapa d’alcalde, ha governat des de la generositat, i ha escoltat i ajudat tothom sense prejudicis 
de cap mena, sense estereotips ni exclusions, i això és una virtut que l’honora perquè ell és 
una persona noble i lleial com els ha demostrat moltes vegades. Continua dient que el Sr. 
Canongia va ser un incomprès en una època en que Vacarisses era un poble encarcarat i 
tancat al mon, i per això la seva mentalitat oberta, dialogant i democràtica, va topar frontalment 
amb alguns poders establerts, que van veure en ell una amenaça perquè parlava de política, i 
encara no tenim una societat prou madura per entendre el que és la política i el que representa 
en el sentit més pur i literal ,i encara desprès de tants anys de democràcia alguns que es 
dediquen a la política encara no han entès el que això representa. Segueix dient que creu que 
tots recordaran al Sr. Canongia com l’alcalde que va situar Vacarisses al mon i que amb la 
seva actitud valenta i decidida la va fer progressar com mai, i està convençuda que el temps i la 
raó el situaran al lloc que mereix en la història del nostre municipi, doncs creu sincerament que 
els pobles i ciutats necessiten alcaldes i alcaldesses com el Carles, honestos, compromesos, 
coherents i sobretot amb una gran dosi de ètica  personal i política; per acabar, a nivell 
personal, vol agrair-li tot el que l’ha ajudat i li ha aportat en la seva curta però intensa trajectòria 
política perquè pensa que ha estat un gran mestre i ha après molt al seu costat, li dona les 
gràcies i li desitja molta sort a la vida perquè se la mereix. 
 
Vol intervenir el Sr.Canongia qui diu que és cert que la il·lusió més gran que té algú que es 
dedica a la política és ser alcalde, i ell ho ha tingut i ho ha pogut gaudir i ho ha passat bé. Es 
més, quan era Alcalde molta gent de fora de Vacarisses li deia que se’l veia feliç, i és que 
veritablement ho va ser. Adreçant-se al Sr. Serna i a la Sra. Sánchez els diu que els metges li 
diuen que té una  bona mala salut i que espera viure molts anys, que ja es cuida, però que mai 
se sap, però que està preparat des de els 21 anys i no té cap por, ho té molt superat per haver 
passat el que va passar.  A més, adreçant-se al Sr. alcalde li diu que  no és gens rancuniós i 
que li sap molt greu el que ha dit, perquè creu que hi ha un gran malentès, perquè ell mai ha 
posat cap denúncia,i quan el van denunciar va ser ell qui li va dir si necessitava alguna cosa, i 
quan va prendre possessió el Sr. Boada li va demanar si l’ajuntament es faria càrrec dels cost 
judicial del seu cas i ell li va dir que sí. Per tant, diu que no sap a que ve això, doncs ell se’n 
oblida de les coses, perquè sinó no podria viure i el cor el fotria,i té com un mecanisme 
automàtic des dels 21 anys. Per acabar, comenta que tenia un amic, als Pinets, del costat de 
Cal Jaumet,  i com deia en Sisa “benvinguts, passeu que casa meva és casa vostra si és que hi 
ha casa d’ algú” i dels mals de cap en farem fum, que sempre que vulguin tenen la porta de 
casa seva oberta pel que vulguin i necessitin. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
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2.- SOBREVINGUTS  
 
No n’hi ha. 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPOR ATIVA 
 
 
1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADE S PER LA  JUNTA 

DE GOVERN LOCAL ELS DIES 21 i 28 DE NOVEMBRE DE 201 1, 5, 12, 19 i 27 DE 
DESEMBRE DE 2011, i 2, 10 i 16 DE GENER DE 2012. 

 
Es dona compte dels decrets dictats des de l’última sessió plenària ordinària. 
 
 

2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CE LEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA   (Alcaldia, del 334/2011, del 22/11, al 366/2011, del 30/12 i de 
l’1/2012, del 03/01 al 17/2012, del 19/01), (Medi Ambient,  del 41/2011, del 07/12 al 
46/2011, del 21/12),  (Serveis Municipals , del 43/2011, del 05/12, al 45/2011, del 15/12 i 
l’1/2012 del 09/01), (Sanitat i Consum, el 54/2011, del 21/11, i de l’1/2012, del 06/01, al 
06/2012, del 12/01), (Urbanisme, del 211/2011, del 18/11, al 249/2011, del 27/12 i de 
l’1/2012, del 02/01, al 26, del 20/01),  (Ensenyament, del 24/2011,del 30/11, al 28/2011, del 
16/12),  (Acció Social, Cooperació i Solidaritat, del 19/2011, del 14/12, al 20/2011, del 
16/12), (Seguretat Ciutadana i Emergències del 27/2011, del 18/11, al 32/2011, del 29/12 i 
de l’1/2012, del 17/01, al 2/2012, del 17/01), (Esports, el 10/2011, del 16/11, i l’1/2012, del 
17/01), (Comunicació, l’1/2012, del 19/01). 

 
Es dona compte de les actes de les sessions esmentades de les quals s’ha entregat minuta de 
l’acta juntament amb la convocatòria plenària. 
 
 
 
3.-  DONAR COMPTE  DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCI ONARI I DE LA 

CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.  
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Salvador Boada per informar del fet  que avui ha signat una operació de 
tresoreria de mig milió d’euros per pagar factures i vol que quedi constància dels deutes que té 
l’ajuntament. La Generalitat ens deu 1.440.000 euros, Autema 480.000 euros, el CTR 112.000 
euros, per les obres de Torreblanca tenim entre aplaçaments i impagats un deute de 1.350.000 
euros, en total son uns 4.000.000 d’euros que no cobrem. 
  
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
Intervé el Sr. Mariano Méndez qui fa les següents preguntes: 
 
- Quines empreses fan el manteniment dels parcs i jardins, si existeix algun contracte que s’hagi 

extingit recentment o que compleixi ara. 
-   En relació al carrer del Torrent Fondo, comenta que al mateix carrer passen els cables del 

telèfon entremig de les branques dels arbres, amb el perill que comporta en cas de neu, pluja 
o molt vent, per tant demana si es podria solucionar. 
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-  Al carrer Pineda cantonada amb el carrer Torrent Fondo, al pont nou, hi ha un pal de fusta de 
la llum completament torçat i recolzat a sobre de tres pilons d’obra perquè no caigui. Demana 
si es pot solucionar abans de que caigui i els veïns es quedin sense llum. 

-  Al carrer Garraf, just a l’entrada de l’associació de veïns, hi ha un forat d’un parell de metres 
quadrats que es suposa que es va obrir per fer alguna reparació; es va tapar, es va posar la 
grava corresponent, però els veïns es pregunten quan es farà l’asfaltat de nou. 

-  Sobre la senyalització vertical de Torreblanca, en alguns casos es defectuosa i en d’altres no 
es veuen clarament ,perquè el pas del temps les ha esborrat, i demana si es podrien substituir. 

-  El passatge Bonavista s’hauria de netejar, doncs ja és estret de per si i les bardisses tapen 
molta visibilitat .  

 
El Sr. Boada comença responen a les preguntes,i diu que hi ha 4 empreses netejant Fuparc, 
Josep Roumens, la Wanda i Can Font ,i la brigada també fa tasques de neteja als parcs. Segueix 
dient que s’han negociat els contractes a la baixa, s’està passant l’IVA del 18 al 8% com a neteja, i 
els contractes es renoven d’any en any. 
 La partida de camins quan ells van entrar estava esgotada, a nivell de pressupost els ingressos 
estaven inflats, es van gastar el mínim de tot fins al mes de desembre. De totes maneres, del 
pressupost de l’any passat de 8.200.000 euros s’ha de passar a un pressupost de 6.600.000 
euros, sense inversions ni res ,s’ha de retallar doncs el pressupost un 15%. 
Segueix dient que del pal de la llum i del del telèfon ja en prenen nota; pel que fa al passatge 
Bonavista son conscients de com està, però hi ha llocs que estan pitjo,r com al Ventaiol, s’està 
mirant un contracte de manteniment i també son coneixedors de l’estat de la senyalització i del 
forat de Can Serra. 
Totes les partides s’han de rebaixar, pel que fa al personal la majoria son funcionaris, no es poden 
tocar, no poden pujar els impostos, toca rebaixar el capítol II i molts serveis s’estan retallant un 
20% o el que es pugui. Els contractes de neteja, de manteniment dels ascensors, etc... s’estan 
tornant a negociar a la baixa d’un 20% aproximadament. El proper Ple es parlarà per concretar les 
retallades de la Generalitat de l’Escola de Música i les Escoles Bressol, que encara no està clar. 
Pel que fa a Can Serra ho saben des de el primer dia. 
 
Intervé el Sr. Ricard Reollo qui vol comentar diferents temes: 
 
-  Baixant pel carrer Montserrat just abans de la Farmàcia hi ha algun sortidor d’aigua que no 

para mai. 
-  A la carretera vella de Torreblanca II passa el mateix, i els motoristes ens han dit que als 

matins quan gebre es fa una capa de gel i és força perillós. 
-  A Can Serra,  les bandes rugoses de ciment s’ estant fent malbé, i al carrer Terrassa s’ha 

tornat a refer la banda rugosa amb ciment i vol saber perquè no es fa de goma, com a tot 
arreu. 
En relació a aquesta pregunta el Sr. Boada li respon que no les posen de goma, a part del 
cost, perquè quan neva les màquines retro les rebenten totes, i estant buscant altres sistemes 
perquè no s’espatllin. 
El Sr. Reollo diu que als països nòrdics fan un senyal a la paret perquè les màquines aixequin 
les pales. 

 
-  Pel que fa a la reestructuració de la C-58, no hi ha hagut tants accidents, gràcies a la mitjana 

ampla, i vol saber si tenen resultats referents als accidents. 
 El Sr. Boada respon que tampoc ha plogut gaire i que potser això a beneficiat a que n’hi hagi 

hagut menys. 
 El Sr. Canongia diu que cada sis mesos el Servei Català de Trànsit envia les estadístiques. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Toni Masana que vol fer varies preguntes: 
 
-  En relació als 20.000 euros famosos de les associacions de veïns vol saber si s’han donat o 

no. 
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 El Sr. Boada diu que ja estan repartits. El Sr. Llorens diu que s’han repartit a tots aquells que ja 
han justificat les despeses i als que no, tenen fins el 28 de febrer per fer-ho. 

 El Sr. Masana demana quins criteris s’han seguit per a fer aquesta ampliació, i el Sr. Boada 
respon que segons els criteris del decret i l’acord d’imposició i a més s’ha posat un altre criteri 
en funció de la població. 

-  Pel que fa al trànsit del carrer Montserrat, diu que s’ha perdu,t doncs primer anava amunt, 
després avall, no s’hi podia aparcar, ara es torna a aparcar, s’anaven a fer 8 places, ara n’hi 
ha 5, tot i que encara hi ha els senyals de que no es pot aparcar... 

 Respon el Sr. Martin dient que,que com ja es va explicar a la Comissió de Mobilitat, es va fer 
un estudi per canviar el sentit a petició de l’escola, però no es va arribar a dur a terme; 
posteriorment es va parlar amb els veïns i es va arribar a l’acord de posar les places que 
cabessin; segueix dient que ell, en un Ple, va dir que li semblava que hi cabessin 7 però 
després de l’estudi només hi caben 5, i una d’aquestes pot ser que s’hagi de treure perquè 
sembla que impedeix fer un gir. 

 El Sr. Masana diu que vol remarcar aquests canvis de criteri, primer es posen senyals de 
prohibit aparcar, després si és pot aparcar, i a més ell ja havia dit que una d’aquestes places 
ocupava part d’un gir. 

-  Davant del carrer dels Oms ens trobem que també es va pintar de groc i ara s’ha pintat de 
color gris a sobre del groc 

 El Sr. Martín respon que hi havia un informe de la policia , i que va ser una errada a l’hora de 
pintar, i diu que ell com a regidor assumeix tota la responsabilitat. Per tant només quedarà de 
color groc la zona del Casal. 

 
Intervé el Sr. Boada i li demana al Sr. Masana que faci totes les preguntes i al final li respondran. 
 
El Sr. Masana fa les següents preguntes: 
 
-  Adreçant-se a la Regidora de Joventut vol demanar-li sobre el Pla Local de Joventut, la 

vigència, quina execució té el Pla fins el moment, en aquest mig any de legislatura quines 
accions s’han portat a terme, i aquest any quines seran les accions que es portaran a terme i 
si les pensen dotar de recursos per tirar endavant aquest Pla Local. 

-  Una pregunta adreçada al Sr. Boada, es va dir en un Ple que l’aparcament de la Font de la 
Urpina s’arreglaria i vol saber si estar previst arreglar-lo. 

- Pel que fa al carrer del Teix demana saber si és un carrer o no, doncs ell va fer una instància i 
li van contestar dient que el carrer ja estava arreglat, llavors si és un carrer hauria de sortir al 
carrerer. 

-  Un veí del Fresno li ha demanat com està el tema de les rampes. 
-  Al camí de la creu cruïlla amb el carrer curt, hi ha un tub d’aigua al descobert, i vol saber si 

tenen previst arreglar-lo. 
-  Pel que fa al dinamitzador juvenil, aquí es va dir que es contractarien 2 dinamitzadors juvenils, 

i a  l’anterior Ple només se’n havia contractat un, i ell va demanar al Sr. Serna si es pensava 
contractar el segon; aquest segon es va contractar però va plegar, a més el Sr. Serna li va dir 
que aquest segon no s’hauria d’haver contractat perquè no hi havia diners, però tot i així se’l 
va contractar, però és que a sobre plega. De l’ajuntament de Viladecavalls parlen amb 
l’ajuntament per compartir el dinamitzador, després el Sr. Serna diu que no vol compartir el 
dinamitzador però que intentaran que l’agafin a Viladecavalls amb un concurs fet a Vacarisses, 
i això jo entenc que no es pot fer, però cal que ho digui el Sr. Secretari. Segueix dient que 
s’avisa a una tercera persona a la que se li diu que se la contractarà per fer unes hores a 
Vacarisses i unes altres a Viladecavalls, aquesta persona va estar a punt de deixar la feina i 
després no se la va contractar, amb els temps que corren, per tant vol remarcar el desastre 
que ha estat això i que a més a més s’ha jugat amb persones i demana una explicació on ell 
no n’hi veu cap. 

-  Al Diari La Torre del Palau va llegir que el regidor deia que Tratesa havia de fer una proposta 
de més tones a “Geomodels”, i que això no se sap on acabarà. 

- Pel que fa a les instàncies, no sap si amb tota la població fan el mateix, però a ell triguen molt 
en respondre-li; avui mateix li acaben de respondre els diners que la Generalitat deu a 
l’ajuntament, quan ell fa uns deu dies que ho havia demanat per instància. 
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- Per acabar, vol esmentar que en els pressupostos que ha presentat Esquerra hi ha dues 
esmenes que s’han de negociar al Parlament que fan referència a Vacarisses, en concret la 
263 i la 264, una de les quals fa referència a la instal·lació de pantalles acústiques i l’altre a les  
actuacions a la via C-58, sobretot pel que fa a la separació entre els dos carrils, i l’últim prec és 
que tinguin en compte aquest nou diari que he comentat La Torre del Palau que és comarcal i 
a més és en català. 

 
Intervé el Sr. Boada qui diu que algunes d’aquestes preguntes es podrien respondre en un altre 
lloc que no fos el Ple. Pren la paraula la Sra. Arrambari i l’informa que pel que fa a les accions a 
emprendre del Pla de Joventut que acaba l’any que ve, pel proper Ple ja li explicarà. 
 Pel que fa al tema del dinamitzador del punt de vol, explica que pensa que s’ha fet el possible 
perquè una persona del poble pogués treballar al Punt de Vol, però que no ha pogut ser, degut al 
decret del Partit Popular; segueix dient que ells hi han treballat i han fet l’esforç perquè pogués 
entrar, que ella no juga amb les persones. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que creu que s’ha fet molt malament, doncs en aquest decret 
es parla de contractacions del 2012, aquest concurs està fet el 2011, per tant la contractació 
s’hauria d’haver fet abans.  
Li respon la Sra. Arrambari que la contractació pensaven fer-la aquest mes de gener.  
Intervé el Sr. Boada que vol fer un incís, explica  que la tècnica de joventut, quan ells van entrar fa 
sis mesos va fer la proposta, sense saber-ne dels números de la casa, d’agafar un parell de 
persones com a dinamitzadors perquè sortiria més a compte. 
 
Intervé el Sr. Masana dient que no vol que es parli dels tècnics, que el responsable és el regidor, i 
és a ell a qui li demana. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna i explica que quan ells van entrar a governar la tècnica els va dir que 
s’acabava el contracte de la dinamitzadora que hi havia al Punt de Vol. La dinamitzadora que 
plegava i la tècnica van arribar a l’acord de que pel bon funcionament del Punt de Vol s’havien de 
contractar dues persones, una al matí i l’altre per la tarda. Segueix dient que quan ell va aterrar a 
l’ajuntament, la tècnica li va explicar que tenien pensat fer això i li va preguntar què li semblava. Ell 
li va respondre que ho consultaria amb l’Alcalde, com a regidor d’Hisenda, i que si aquest li deia 
que hi havia pressupost i sortia millor ho tirarien endavant, canviarien la dinamitzadora que hi havia 
per posar-ne dues, que la única diferència eren 300 euros perquè es repartirien les hores 
d’aquesta dinamitzadora en dos. Continua explicant que, com a equip de govern, van demanar a la 
interventora que fes un informe de l’existència de pressupost, que va ser positiu, i es va començar 
el  procés de contractació, van sortir escollides dues noies i se’ls va explicar que quan es pogués 
dotar pressupostàriament se les contractaria. Van passar les setmanes i intervenció va anar 
pagant deutes, entre d’altres coses, d’hores que es devien als treballadors des de abans de que 
ells entressin. Fins que intervenció ens va comunicar que ja no quedava pressupost per contractar 
les dinamitzadores, i donat que la dinamitzadora que hi havia al punt de vol ja havia plegat, es va 
contactar amb una de les dinamitzadores i se la va contractar. L’altra dinamitzadora, que també 
havia guanyat la plaça, va començar a pressionar, i a l’ajuntament no li va quedar un altre remei 
que dotar pressupostàriament la partida corresponent i contractar-la, tot i que no la necessitéssim, 
doncs es va arribar a un acord amb la dinamitzadora que ja havia començat de que fes unes hores 
de més per cobrir la plaça. Un cop contractada aquesta segona dinamitzadora, va venir a treballar 
durant una setmana fins que va marxar, per iniciativa pròpia, per que li havia sortit una altre feina. 
En aquest temps, l’alcalde de Viladecavalls es va posar en contacte amb l’ajuntament i va explicar 
que volia contractar una tècnica de joventut, i que estava disposat a compartir la de Vacarisses. 
L’ajuntament de Vacarisses no va voler compartir la tècnica de joventut però es va pensar que, 
potser la segona  dinamitzadora si que es podria compartir, i a l’alcalde de Viladecavalls li va 
semblar bé. En aquest moment va haver el canvi de regidor i va entrar la Sra. Arrambari de 
regidora de Joventut , a la que el Sr. Serna diu que va posar al dia de tot. L’alcalde de 
Viladecavalls va arribar a venir a Vacarisses a parlar amb el secretari pel tema de la 
dinamitzadora, doncs li interessava molt. Al plegar la segona dinamitzadora, la següent persona a 
la que li tocava la plaça era un noi de Vacarisses amb qui es va contactar, i no va tenir cap 
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problema amb el que se li va plantejar de fer hores aquí i allà, però llavors es va publicar el decret 
del Partit Popular.  
 
Intervé el Sr. Secretari per explicar que segons el decret es podrà contractar si hi ha processos de 
selecció oberts de l’any 2011, però resulta que això no és un procés de selecció, sinó una borsa de 
la que pots tibar si és necessari, però el procés de selecció ja es va fer. Segueix dient que per una 
altra banda es podria contractar si fos per sectors prioritaris i es considerés urgent i imprescindible, 
però ell va considerar que contractar una persona per dedicar tres quartes parts de la seva jornada 
a Viladecavalls no era prioritari ni imprescindible i va parlar amb l’alcalde de Viladecavalls per si 
volien que ell els fes un certificat conforme aquesta persona havia superat les proves de selecció  i 
el contractés Viladecavalls, però Viladecavalls no va voler. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna que per acabar vol explicar que van quedar la Sra. Arrambari i ell amb 
l’alcalde de Viladecavalls per acabar de tractar el tema i no es van arribar a reunir perquè a 
l’Alcalde de Viladecavalls li van tombar la contractació.  La Sra. Arrambari va parlar amb la tècnica 
perquè avisés al dinamitzador del que havia passat i que es trobessin a la tarda al Punt de Vol per 
parlar-ne. Mentre esperaven al dinamitzador al Punt de Vol, aquest va trucar des de Viladecavalls 
dient que estava molt emprenyat perquè l’Alcalde de Viladecavalls ja li  havia dit que no el 
contractaria. El Sr. Serna segueix dient que ells no han jugat amb ningú, però que amb ells, com a 
regidors inexperts sí que s’hi ha jugat. 
 
El Sr. Alcalde vol aclarir que no es tenia cap necessitat de contractar al tercer dinamitzador, i que 
per fer-li un favor perquè era de Vacarisses i tingués feina van donar la cara per Viladecavalls, a 
més els agradava que fos noi per complementar la noia que ja tenen. 
 
Intervé el Sr. Masana dient que al final resultarà que tot això és un model de com s’ha de fer una 
contractació. Primer es volia agafar dues persones perquè costaven el mateix, això a ell ja no li 
quadrava doncs dues persones costen molt més; a més la contractació s’hauria d’haver fet al 
setembre o octubre, quan aquest decret encara no hi era,  i les dues persones estarien dins. A 
posteriori ve l’Alcalde de Viladecavalls i per fer-li un favor es parla amb el dinamitzador, diu que no 
entén res. A més no s’ha trucat al dinamitzador ni per demanar-li perdó. 
Segueix dient, adreçant-se al Sr. Serna, que quan  era regidor de govern mai parlava dels tècnics, 
com fa ell que parla de la interventora, de la tècnica de joventut, quan és vostè qui assumeix la 
proposta de la tècnica i per tant el responsable. 
 
Intervé el Sr. Boada dient que això és com el tema del gasoil, es legalitzen totes del instal·lacions a 
compte dels que venen, haurem de pagar gasoil a compte els propers 10 anys. Teníem dues 
contractacions i per causes econòmiques s’ha de passar a una, perquè es devien hores que no 
sabíem. 
 
El Sr. Mariano Méndez demana intervenir per al·lusions, però el Sr. Boada no el deixa i diu que 
s’ha de passar al següent punt, que és el del carrer del Teix, que urbanísticament no és carrer 
perquè les façanes donen al carrer de sota, i  si mai s’hi ha empadronat algú ha estat per error, un 
error del tècni, perquè el Sr. Alcalde no empadrona ningú. 
 
El Sr. Boada tracta el següent tema, i explica que  al camí de la Creu la companyia d’aigües és 
una companyia privada. Intervé el Sr. Martin que explica que ell va parlar amb el President de la 
Creu i ja li va dir que quan poguessin ho arreglarien, que la propera setmana s’ha de fer una 
actuació als carrers del Ventaiol i miraran també de fer-ho. Pel que fa a la Font de la Urpina, es va 
arreglar l’entrada perquè els cotxes picaven, però allà no es pot asfaltar ja que es una zona verda.  
 
El Sr. Boada explica que pel que fa a les tones de Tratesa s’està mirant la interpretació . S’estant 
esperant els informes d’Urbanisme, perquè segons el Pla Especial l’abocador es tancava al 2008. 
El Sr. Masana li respon que com que ells van fer el pacte tant brillant de les tones. 
 
Intervé el Sr. Llorens qui explica que últimament han aparegut notícies relacionades amb 
l’abocador, i que el primer que demanen els periodistes és saber la data de tancament. Segueix 



 23

dient que, durant l’anterior legislatura de UIPV, existia una data de clausura, que seria en el 
moment que passessin per la bàscula un numero determinat de tones, però es va haver de canviar 
per diferents motius, no hi havia més abocadors a la comarca i la Generalitat tenia un projecte de 
posar un ecoparc. Finalment es va encarregar un treball a Geomodels, que va fer uns planells molt 
sofisticats de la morfologia de l’abocador el dia que estigui cobert de vegetació i amb la restauració 
del paisatge. Existeix un segon document d’un metre i mig per sota, que diu fins on arribarà la 
brossa. Ara hi estant treballant els tècnics, primer manualment, i en paral·lel en superposició digital, 
de les imatges de la morfologia actual amb la morfologia de Geomodels per veure com estem. A 
més, Tratesa sempre aprofita per dir que segons els seus estudis encara els hi queden 334.000 
metres cúbics més. I a l’ajuntament només li queda demanar-los la morfologia de la capa actual i 
comparar-la amb la de Geomodels per saber on ens hem passat i on no arribem. 
A més, vol posar de manifest, que la gent no s’equivoqui, perquè el dia que estigui l’abocador 
clausurat i restaurat amb un paisatge molt bonic, les olors no s’hauran acabat, perquè les pudors 
d’aquests darrers mesos coincideixen amb la posta en marxa del CTR i per tant tenim la sensació 
de que n’és el responsable. En data 20 de gener, pel requeriment que el Sr. Secretari fa a la 
Direcció General de Qualitat Ambiental en relació a les pudors del mes d’agost, existeixen dos 
informes, un relatiu a Tratesa, que diu que estan d’acord amb les propostes de correcció que es 
volen posar en marxa i es donen un termini fins a 31 de gener per explicar les modificacions que 
es faran, i l’altre pel que fa al CTR , en que s’admet assolir com a màxim mil unitats d’olor per 
metre cúbic en condicions normals,i les mesures han revelat que el nivell d’olors ha assolit cinc mil 
set centes seixanta unitats d’olors, es a dir,  6 vegades més de les permeses,i per tant el dia que 
l’abocador estigui clausurat seguiran les mateixes olors que avui estant sentint. 
 
Intervé el Sr. Boada qui explica que, quan es va passar de 1.700.000 tones, al 2009, es va fer una 
modificació i l’ajuntament no va fer cap informe urbanístic en quan a compatibilitat amb el Pla 
Parcial ,quan era preceptiu fer-ho en aquell moment. Ara, Tratesa, ha entrat una proposta, i el que 
s’està intentant és veure si tenen raó o no, doncs tenim els nostres dubtes d’aquests 300.000 
metres cúbics. 
 
Segueix dient que, pel que fa a les instàncies, creia que s’estaven contestant, i pel que fa a les 
mocions al parlament li ha agradat això que han dit sobre “sempre que hi hagi consignació 
pressupostària”, doncs també haurien de fer-ho servir aquí. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui, adreçant-se al Sr. Serna, diu que està esperant resposta a tres 
correus electrònics del mes de setembre, i a més de varies trucades demanant que es posés en 
contacte amb ella i tampoc ho va fer. Diu que ha entrat per instància tot el que havia demanat per 
correu i que li entrega ara personalment i espera que se li respongui en el proper Ple. 
 
El Sr. Serna vol contestar a la Sra. Sánchez en relació a la instància rebuda aquest matí. Segueix 
dient que ell va demanar a la seva secretària que la truqués i es disculpés per no haver pogut 
contestar-li abans, però que vingués a veure’l i parlarien del que vulgués. La Sra. Sánchez va dir 
que no podia venir abans de les 6 de la tarda, però ell no hi va trobar cap problema. Finalment el 
dia que havien quedat va trucar per dir que no podia venir i que potser tampoc podria fer-ho més 
endavant. 
 
La Sra. Sánchez segueix amb les preguntes, i pel que fa al contenciós que van presentar la 
Carena Llarga i Torreblanca II,vol saber quins costos han representat per l’ajuntament i si ja han 
presentat aquests costos al jutjat. 
Per altra banda vol saber si la sentència a  la demanda que va interposar el PSC, que encara no 
és ferma, però que ho esdevindrà, si la pensen complir.  
Demana a la Sra. Singla saber quins criteris es seguiran per dur un control sobre les necessitats 
de cada família, dons li ha arribat que hi ha famílies a les que se’ls ha denegat aliments del banc 
d’aliments. 
 
El Sr. Boada li diu que a vegades els correus no es miren al dia però que pot trucar i venir sempre 
que vulgui.  
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El Sr. Serna respon que ni li va respondre als correus ni ho farà, que el que ha de fer es presentar 
instàncies i ell les contestarà. Pel que fa al contenciós de Torreblanca II i Carena Llarga diu que ja 
s’ha presentat l’escrit per l’advocat de l’ajuntament per cobrar les costes del judici el dia 27 
d’octubre, i que quan els hi arribi als veïns ja ho pagaran. 
 
El Sr. Alcalde , en relació a la sentencia dictada respecte la demanda del PSC diu que aquesta no 
entra en el fons de l’assumpte i que es donarà compliment a la mateixa i no es presentarà recurs. 
 
Intervé la Sra. Singla qui en relació a la pregunta sobre els criteris a seguir pel repartiment 
d’aliments al Rebost Solidari diu que hi ha una puntuació o barem establert pel departament de 
serveis socials, i que si no es compleix, no es donen . 
 
 
Essent les 22 hores i 30 minuts, el senyor alcalde - president dóna per finalitzada la sessió de 
la qual estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 EL PRESIDENT, EL SECRETARI, 
 
 
 
 Salvador Boada i Guàrdia Joan Amengual i Tomé 
 

 
 

 
 
 
 
 
 


